	Installation recommendations for water pumps

1. 1. Do not carry out repair work with the motor running.

2. 2. Before removing the water pump allow the cooling system to cool and then drain completely. After removing the coolant pump, all sealing surfaces must be thoroughly cleaned to remove any gasket residues or engine sealants. In addition, cleaning and rinsing through of the coolant system is recommended. All cooling system components and assemblies are to be checked and if necessary renewed.

3. Caution: Drained coolant may not be reused. Coolant is classified as hazardous waste.

4. 3. Attach a new water pump with a new gasket and screw on. The securing screws are to be tightened to the torque specified by the vehicle manufacture. The free-running of the pump should be checked.

5. Caution: If a silicon gasket is used. The specified cure time must be adhered to before the cooling system is filled with coolant.

6. 4. The fan should be checked for damage and, if necessary, replaced. In vehicles having a visco-fan coupling, its correct functioning should be checked.

7. Caution: A damaged visco-fan coupling will lead to early failure of the new water pump.

5. Check the drive belt(s) for wear, deformation or hardening and replace if 

necessary. It is, however, recommended that a new drive belt is used in any case when replacing the water pump. When fitting the belt, ensure that it is tensioned according to the vehicle manufacturer’s settings to avoid bearing damage in the driven units.
Caution: The belt tensioner must always be checked for correct functioning and replaced if necessary.

6. Ensure that any coolant hoses and hose clips are in good condition and have been correctly seated.

7. Fill up with new coolant.

Caution: The coolant system may only be filled using coolant approved by the manufacturer.

8. 8. The coolant system must be bled according to the vehicle manufacturer’s instructions.

9. Caution: In this phase it is possible that slight leaking may occur around the drainage hole.

10. 9. After a test run, the whole coolant system must be checked for leaks and all coolant hoses and hose clips checked for correct seating. Once the engine has cooled, check the coolant level again.

11. Fitting may only be performed by suitably trained personnel.


	Рекомендации по монтажу водяных насосов
1. Не проводить работы при работающем двигателе.

2. Пред демонтажем водяного насоса позволить остыть контуру охлаждения, затем полностью опорожнить его. После демонтажа охлаждающего насоса все уплотнительные поверхности тщательно очистить от остатков уплотнительного материала и герметика на двигателе. Дополнительно рекомендуется очистить и промыть контур охлаждения. Проверить все узлы и агрегаты системы охлаждения, при необходимости произвести замену.

Внимание: Спущенную охлаждающую жидкость нельзя использовать повторно. Охлаждающая жидкость относится к особым отходам.

3. Установить новый водяной насос с уплотнением и привинтить его. Крепежные винты затянуть с крутящим моментом, предписанным производителем транспортного средства. Проверить свободный ход насоса.
Внимание: Если использовать уплотнение из силикона, проверить, прошло ли предписанное время вулканизации, прежде чем заполнять систему охлаждения охлаждающей жидкостью.

4. Проверить вентилятор на наличие повреждений, при необходимости заменить. В транспортных средствах с вязкостной муфтой вентилятора проверить функционирование муфты.

Внимание: Повреждение вязкостной муфты вентилятора ведет к преждевременному выходу из строя нового водяного насоса.

5. Проверить приводной ремень на предмет износа, деформации, отвердения и заменить при необходимости. Однако, при замене водяного насоса рекомендуется использовать новый приводной ремень. При этом соблюдать натяжение, предписанное изготовителем транспортного средства, чтобы избежать повреждения подшипников ведомых агрегатов.

Внимание: Поэтому следует обязательно проверить функционирование устройства натяжения ремня и при необходимости заменить его.

6. Убедиться, что все шланги системы охлаждения и хомуты исправны и установлены правильно.

7. Залить новую охлаждающую жидкость.

Внимание: В систему охлаждения можно заливать только те жидкости, которые одобрены производителем.

8. Удалить воздух из системы охлаждения согласно инструкциям производителя транспортного средства.

Внимание: На этой фазе возможна небольшая течь в районе отверстия для слива жидкости.

9. После пробного запуска проверить герметичности всей системы охлаждения и правильности установки шлангов и хомутов. После остывания двигателя еще раз проверить уровень охлаждающей жидкости.

Монтаж должен выполнять только обученный персонал.

 


